



SELECT COACHES GROUP – PARA SWIMMING CRITERIA

PROGRAM:

As Swimming Canada works towards its mission of being amongst the world leading swimming nations, one strategic aim is to enhance the development of a sustainable stream of world leading High Performance Coaches. To that end, Swimming Canada has developed the Select Coaches Group - Para-swimming that will be an annual professional development program for developing High Performance Coaches in Canada.

DESCRIPTION:

Based on an application and review process, Swimming Canada will identify a select group of developing High Performance coaches and offer support of up to \$2,000.00 for a professional development opportunity during the 2019-2020 season. Such opportunities could be:

- A visit to a Mentor Coach program for one (1) week between September 1st 2019 and February 1st 2020.
- A Professional Development opportunity such as a conference or workshop.
- A combination of both activities or an idea proposed by the coach.

REQUIREMENTS OF SELECTED COACHES:

All coaches selected for this program are required to do all of the following:

- Research, plan and organize an appropriate Para-swimming mentorship opportunity. The mentorship opportunity must be approved by Swimming Canada and occur between September 1, 2019 and February 1, 2020.
- Deliver a 15-20 minute presentation about the professional development opportunity at the Coaches Education session prior to the Canadian Swimming Trials 2020.

CANDIDATE PROFILE GUIDELINES:

The following are meant to provide guidelines as to the level of coach ideally suited for this program:

- Level 3 – Senior Coach NCCP certification is desirable, however coaches who have achieved the “In-Training” status for Level 3-Senior Coach will be considered as well as fully certified Level 2 coaches.
- Demonstrated the ability to coach athletes onto the Canadian National Para-swimming Team, NextGen Team Tour or NextGen Training Camp.
- Participated as a staff coach on International Teams (Senior or NextGen).

Interested candidates should submit a resume, covering letter outlining their interest in the program, budget for their proposed opportunity and their annual training plan for the 2018-19 season to Wayne Lomas, Associate High Performance Director Para-swimming, by June 09, 2019.

Email: wloomas@swimming.ca

CLOSING DATE: June 09, 2019



CRITÈRES DU GROUPE D'ENTRAINEURS ÉLITES DE PARANATATION

PROGRAMME :

Alors que Natation Canada travaille sur sa mission visant à devenir l'une des meilleures nations de natation d'ici l'un de ses objectifs stratégiques est d'améliorer le développement d'un flot continu d'entraîneurs de haute performance de niveau mondial. Pour cela, Natation Canada a développé le groupe d'entraîneurs élités de paranatation. Il s'agira d'un programme annuel de développement professionnel qui servira à développer des entraîneurs de haute performance au Canada.

DESCRIPTION :

Selon les candidatures et processus d'évaluation, Natation Canada identifiera un groupe d'entraîneurs de haute performance en développement et leur offrira un soutien d'un montant allant jusqu'à 2000 \$ pour une occasion de perfectionnement professionnel durant la saison 2019-2020. Par exemple :

- Visite au sein du programme d'un entraîneur mentor pendant une semaine entre le 1er septembre 2019 et le 1er février 2020.
- Une occasion de développement professionnel comme une conférence ou un atelier.
- Une combinaison de ces activités ou une idée proposée par l'entraîneur.

EXIGENCES DES ENTRAINEURS SÉLECTIONNÉS :

Tous les entraîneurs de ce programme devront effectuer les éléments suivants :

- Effectuer la recherche, planifier et organiser une occasion de mentorat approprié pour la paranatation. Ce mentorat doit être approuvé par Natation Canada et avoir lieu entre le 1er septembre 2019 et le 1er février 2020.
- Donner une présentation de 15-20 minutes à propos de votre occasion de perfectionnement professionnel élité lors de la session de formation des entraîneurs lors des Essais canadiens de natation 2020.

PROFIL DU CANDIDAT :

Les critères suivants sont destinés à offrir une ligne directrice concernant le niveau de l'entraîneur approprié pour ce programme.

- Certification de niveau 3 – Entraîneur sénior du PNCE est un atout. Les entraîneurs ayant le statut « en formation » de niveau 3 – Entraîneur sénior, seront considérés en plus des entraîneurs certifiés au niveau 2.
- Capacité démontrée de travailler avec des athlètes pour les mener à l'équipe nationale de paranatation, Tournée NextGen ou camp d'entraînement NextGen.
- Avoir été entraîneur sur des équipes internationales (sénior, junior, jeunesse).

Les candidats intéressés doivent soumettre leur CV, une lettre de présentation soulignant leur intérêt pour le programme, le budget de leur proposition et leur plan d'entraînement annuel pour la saison 2018-2019 à Wayne Lomas, Directeur associé de la haute performance avant le 9 juin 2019.

Courriel : wlomas@swimming.ca

DATE LIMITE : 9 juin 2019